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Dagsorden til skolebestyrelsesmøde onsdag d. 19.12.18 kl. 17.15 – 20.15 (Julemad til kl. 17.45) 

 

  

Sted: Personalerummet, Skovsgård  

  

Bemærk: Der vil være lidt mad – husk; derfor tilmelding/afmelding – også hvis man ikke kommer til 

spisning. 

  

Deltagere:  

Birger Christen Jensen, Dorthe Rosendal Meier, Jørgen Poulsen, Michael Kirkensgaard 

Langgaard, Camilla Pedersen, Merete Sønderhaven, Wendy Sebrina Bendsen, Rene Skudstrup, 

Dorthe Lykke Tøgersen, Ellen Margrethe Præstekjær, Kim Pedersen, Trille Poulsen, Claus 

Bilgram, Lotte Kronborg Neumann, Birger Jensen, Hanne Lindstrøm, Michael Langgaard, Trille 

Poulsen. 

  

Afbud:  

 

0. Godkendelse af dagsorden og referat fra sidst (ca. 10 min.) 

Godkendt 

 

1. Evt. elevrådet har ordet (max 20 min.) 

Elevrådet tager ordet.  

8 og 9 klasse er færdig med projektopgave. Der har været praktik.  

Besøg af ungeråd og besøg af repræsentanter for at skabe et stærkere elevråd. 

Ting elevrådet stadig gerne vil have: Fliser, bord/bænk sæt . Evt. samle penge ind. Det er ok hvis 

det er forældre der står for det. 

Valgfag. En del ønsker madkundskab. Ellers de valgfag der er nu. God oplevelse med lærerne, 

flest positive svar. 

Eleverne vil snakke om telefonfri skole på næste møde. 

Elever vil vise skolebestyrelsen løsninger næste gang. Snak om stillerum. 

Tranum er ikke så meget inde i det eleverne snakker om, de ønsker at Tranum kommer mere med. 

Dorthe foreslår at elevrådet kommer til Tranum og snakker med eleverne der. 

Kim fortæller at der vil ske ændringer af valgfag næste år. 

Shoppen bliver renoveret. Hanne opfordere til, at eleverne undersøger hvor på skolen der kunne 

laves hyggeafdelinger. Der kommer vægborde, de er bestilt 
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Skolebestyrelsen ønsker en dialog mellem alle involverede parter i forbindelse med indkøb af 

bord/bænk sæt. 

 

2. Evaluering af 1. december arrangementet (ca. 20 min.) 

Hvordan gik det og tanker om næste år?  

Herunder særlig fokus på fravær. 

Eleverne siger det har været et rigtig godt arrangement, mange ting man kunne lave. 

Der er helt særligt forhold i Skovsgård i forbindelse med Liv i By og Skole. 

Tranum afdelingen har sendt et spørgeskema ud til forældrene for at høre om hvad der tænkes om 

dagen. Der er generelt meldt positivt tilbage. Der er bl.a. spurgt om lokalsamfundet skal involveres 

mere. Også spurgt om hvordan det er at det blev holdt en lørdag, ikke noget entydigt svar. Der er 

for Tranum ikke noget vundet ved at det holdes en lørdag. Der er 30% fravær, deraf 10 % der ikke 

ville være kommet alligevel. 

Dorthe har spurgt personalet om deres holdning: Samtlige personaler siger de synes det er lidt 

træls det er en lørdag. Både personale og børn mangler noget weekend. Trille fortæller at man 

også savner at vuggestue og børnehave er med. Der er derudover bred enighed om at det var en 

rigtig god dag. Camilla nævner at det var godt der var forskellige muligheder for at lave noget 

sammen med børnene. 

Trille fortæller at det behov der er i Skovsgård for at holde det en lørdag gør at Tranum følger med. 

En skole. 

I Skovsgård har Hotellet bedt om at arrangementet holdes sammen med skolen, sammen med 

diverse andre foreninger. Der skulle summe af jul i Skovsgård. Boderne blev flyttet ned på skolen 

da der sidste år manglede liv nede i byen. Birger siger vi skal huske på at vi har åben skole, et 

koncept der er en del af 1. december. Forældre har ytret sig positivt om dagen. Hanne håber 

konceptet kan udvides til også at være til andre arrangementer end jul. Folk får et positivt billede af 

skolen. 

Kim siger at arrangementet i princippet også kunne ligge en fredag, men så vil det ikke være 

sammen med Hotellet og andre foreninger. Dorthe siger at på en fredag er der større 

sandsynlighed for at de fleste børn kommer, om lørdagen er det i højere grad et tilvalg. 

Rene fortæller at hans kollegaer generelt siger det har været et godt arrangement.  

Merete spørger om den fridag lørdagen udløser kunne ligge på en mandag så weekenden ikke 

bliver så kort. Det vil der ifølge Kim ikke være noget i vejen med. 

Der er en særlig udfordring næste år da der kun er 199 skoledage, dvs. der mangler en dag for at 

komme op på 200 dage. Camilla mener det nødvendiggør at vi tager en lørdag næste år også. Det 

vil være den nemmeste løsning. Flere mener det også er bedre end at tage en feriedag på et andet 

tidspunkt. 
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Birger konkluderer at vi næste år kører videre med det samme koncept, hvor det holdes en lørdag. 

 

3. Mobiltelefoner (ca. 60 min.) 

Med udgangspunkt i tilbagemeldinger fra afdelingerne diskuteres skolens retningslinje. Der tages 

stillinger til om Skolebestyrelsen ønsker at lave et princip for brug af mobiltelefoner i skoletiden. 

Bemærk: indspark fra eleverne 

Elever mener der bruges meget mobiltelefon i skoletiden. Mange bruger at åbne computeren eller 

lader som om de læser en bog, men sidder alligevel og bruger mobilen. Elever mener der altid vil 

være nogen der bruger telefonen, men nogen bruger den for meget. Der er ikke nogen direkte 

anbefaling fra eleverne, men selv om telefonerne bliver væk fra undervisningen vil mange stadig 

bruge computeren i stedet. Der spilles en del på computer eller kigges Youtube. Der kunne laves 

en løsning med at computeren lukkes når læreren underviser og evt. lægge telefonen i en kasse. 

Det er forskelligt hvor meget de enkelte klasser bruger mobilen i pauserne, måske kunne der ske 

noget andet i pauserne, men eleverne er store tilhængere af mobilen. Eleverne der er tilstede 

anbefaler, at vi skal prøve at være mobilfri, måske ikke en holdning der deles af de fleste elever. 

 

Elever fortæller at Ungerådet har anbefalet en mobilfri skole da der er mere socialt samvær mellem 

eleverne. Dorthe spørger hvor mange ud af 10 der ser på mobil i pausen, elever siger mange. 

Rene anfører at det både handler om computer og telefoner, det er ikke kun sort/hvid. Der er også 

elever der laver noget andet. Rene spørger om det her handler helt mobilfri skole eller om hvordan 

den bruges i timerne. Merete siger der kan være forskel på mobilfri skole og mobilfri frikvarter. 

Kim fortæller der er forskel på hvordan mobilerne bruges i de forskellige afdelinger. Alle afdelinger 

har meldt tilbage om hvordan der bruges mobiler på nuværende tidspunkt. De uddeles opsamling 

fra alle afdelinger og det diskuteres i grupper hvad holdningen er. Skolebestyrelsen laver i sidste 

ende et princip omkring mobil telefoni. 

 

Kim læser et udkast til princip op. Kim renskriver og udsender til skolebestyrelsen og til alle lærere. 

Tages op på næste møde. Princippet vendes i de forskellige teams. 

 

4. Punkter til næste kommende dagsordener – i prioriteret rækkefølge (ca. 10 min) 

- Regnskab 2018 

- Princip om mobil telefoni gøres færdig 

- Åben skole – hvor er vi? Og hvad gør vi?  

- Drøftelse af folkeskolereformens muligheder helt generelt. 
 

 

 

5. Meddelelser og orientering. (den resterende tid, dvs. indholdet skal tilpasses tid) 
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a. Skolebestyrelsesformanden 

Sundhedsmøde d. 28. januar  

Skoleledelsen forventer ikke at deltage. Birger henstiller til at vi bliver repræsenteret på 

mødet. Dem der har tid og mulighed deltager. 

b. SI 

Der har været tilsyn, godt og positivt tilsyn. Der er 

stadig en langtidssygemelding. 

 

 

c.  SFO Skovsgård 

En del børn tilmeldt, ikke så godt fremmøde. 

 

 

d. Skolen   

                        Tranum har haft emneuge og skolefest. Det gik godt, men lå lidt for tæt på 1. december.        

Nyansat lærer er sygemeldt. Der er fundet vikar. 2 nye elever.  God stemning og god energi. 

Skovsgård: Travlt men med godt humør. God og positiv stemning. Der bliver malet lærerværelse en lørdag, 

hvor en flok lærere møder op i deres fritid og maler. Prøve at arbejde med vi er det vi siger. Der er enkelte 

elevgrupper der er en stor udfordring. Mere latter og mere overskud. Alle går i samlet flok i kirke i morgen 

hvor man er sammen med sine makkere. 

 

e. Skoleledelsen 

Ekstra penge til skoledelen, brev til politikere, barselsvikar  

Brev vedr. parkeringsplads er sendt til Diana, hun sender videre til udvalgene. 

Gdpr fylder en del, der er lavet en analyse af hvor vi er. De regler der gælder for de 

fysiske dokumenter gælder også for de digitale. 

AULA rulles ud hen over næste halve år, Kim er rimelig positiv. Skoleintra lukkes 1. 

juli.  

Kim er orienteret af Diana om at vi har fået 125.000,- i skoledelen. Birger opfordrer til 

at pengene bruges til undervisningsmidler. 

 

 

6. Eventuelt. 

Merete ønsker at skolebestyrelsens datoer kommer i kalenderen. Dette pålægges Lars. 


